
Deti jeho básničky dotvorili vlastnou fantáziou 

Rozhovor s Tomášom Janovicom 

Ako sme už pred začiatkom Dní detskej knihy avizovali, jedným z festivalových podujatí 

bolo aj vyhodnotenie celoslovenskej výtvarnej súťaže venovanej jubileu spisovateľa 

Tomáša Janovica  za jeho osobnej účasti. Potešenie bolo vzájomné, deti neskrývali radosť 

z možnosti odfotiť sa s pánom Janovicom, pán Janovic bol nadšený ich fantáziou 

prenesenou do výtvarných  prác. A my sme mu aj za vás položili pár otázok.  

Pán Janovic, Vám deti z celého Slovenska pri príležitosti toho, že ste tento rok jubilant, 

osemdesiatnik, nakreslili kresby, maľby a inšpirovali sa práve Vašimi knihami. Ako sa s týmto 

deti popasovali? 

Obdivujem deti aj preto, lebo ony neilustrovali to, čo som napísal, ony tie moje básničky 

dotvorili vlastnými nápadmi, vlastnou fantáziou a vlastným humorom. Čiže nie sú to 

obyčajné ilustrácie, ale je to viac ako ilustrácia.  

 

Isto, keď deti čítali tie Vaše knihy, či už je to Jeleňvízor alebo iné, tak sa im vlastne rozširovala 

fantázia, vymýšľali si nejaké ďalšie príbehy.  Má to tak, podľa Vás, byť, aby tie Vaše detské 

knihy rozvíjali fantáziu, slovnú zásobu a vôbec príbehovosť  v hlavách malých deti? 

Myslím si, že preto píšeme všetci, ktorí píšeme, aby sme povzbudili v deťoch, respektíve aby 

sme zasadili do detí semienko fantázie, ktoré potom už musia zalievať deti. A deti to skvele 

zalievajú.  

 

Zažmúr očká je taká malá knižôčka, vyšla iba nedávno, venovaná deťom, kde hľadáte 

inšpiráciu, kto Vás motivuje? 

To sú staršie básničky – detské. To, čo píšem pre deti, inšpiruje ma, ako kedysi hovorieval 

Satinský a Lasica, inšpiruje ma sám život.  Celkom sám.  

 

Ďakujem veľmi pekne, pán Janovic. Posledná otázka by bolo také možné  posolstvo, ktoré by 

ste odkázali deťom, aj tým, ktoré sa zúčastnili na týchto troch dňoch Detskej knihy, ktoré sa 

konali v Piešťanoch od 10. do 12. apríla; ale vôbec, aj všetkým ostatným deťom. Čo by ste im 

teda odkázali  v súvislosti s detskými knihami? 

Chcel by som zopakovať to, čo ste Vy spomínali: Čítanie, to je predovšetkým potešenie. 

Okrem toho, že čítanie rozvíja fantáziu, prináša vám, milé deti,  veľké  potešenie, radosť vám 

urobí. 
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